

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလူ့အခွင့်အရေးနေ့ ဒီဇင်ဘာလ ၁၀၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်



Assistance Association for Political Prisoners (AAPP)
နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

No.(75), 33 Extension Ward, Oakthaphayar Street, Dagon Myothit (North), Yangon, Myanmar
 E-mail: info@aappb.org Website: www.aappb.org



၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ၊ လစဉ်အစီရင်ခံစာ

၅၉၀



နိုင်ငံရေးလှုပ်ရှားမှုများကြောင့် ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းခြင်းခံထားရသူ နှင့် ထောင်ပြင်ပမှ တရားရင်ဆိုင်နေရသူ စုစုပေါင်း



၁၉၉

ထောင်တွင်းမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရသူ

၃၅



ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား



၃၅၆

ထောင်ပြင်ပမှနေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရသူ



ရာသေတံကြိုးပုဒ်မ ၅၀၅(က) အပါအဝင် ပုဒ်မ သုံးခုဖြင့် တပ်မတော်၏ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံထားရသော မသင်္ဃာန်းမင်းကို နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့ ရုံးချိန်းတွင် ပခုက္ကူတရားရုံး၌ တွေ့ရစဉ် (ဓာတ်ပုံ- ပြည့်ဖြိုးကျော်/ Myanmar Now)

လူကိုလူချင်း ခွဲခြားမှုကင်း စုပေါင်းကာကွယ် ကိုဗစ်အန္တရာယ်

မာတိကာ

တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်	3
နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ	8
ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ	8
တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီးမှုများ	9
တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံမှ လွတ်မြောက်မှုများ	9
တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ	9
တရားရင်ဆိုင်ရခြင်းများ	11
ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ	12
ထောင်မှလွတ်မြောက်ခြင်းများ	12
နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ	13
အရေးပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links	18

၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ

တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်

၂၂၇	ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ	၁၂	တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ
၅	ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ	၂၁၁	ထောင်မှလွတ်မြောက်ခြင်းများ
၁	တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များမှဖမ်းဆီးခြင်းများ	၁	တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ထံမှ လွတ်မြောက်ခြင်းများ
၂	ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ခြင်းမရှိသော နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ		

တစ်လအတွင်းသုံးသပ်ချက်

နိုဝင်ဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း (၁၂) ဦး အမှုဖွင့်၊ တရားစွဲဆိုခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို (၁၂) ဦးအနက်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦး၊ ရမ်းဗြဲ နှင့် ကျောက်ဖြူ မြို့နယ်တို့မှ အရပ်သား (၈) ဦး နှင့် IDP (၁) ဦးသည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(က)၊(ဃ)၊(ဈ)၊(ည)၊ ၅၂(က) တို့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ လယ်သမား (၁) ဦးသည် ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၄၄၇ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့မှ အရပ်သား (၁) ဦး နှင့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ (၁) ဦး သည် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ) ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီး အမှုဖွင့်၊ တရားစွဲဆိုခြင်း ကို ခံခဲ့ရသည်။

နိုဝင်ဘာလအတွင်း တပ်မတော် နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ စုစုပေါင်း (၂၂၇) ဦးကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ထို (၂၂၇) ဦးအနက် အရပ်သား (၂၂၃) ဦးမှာ ကျောက်ဖြူ၊ မြောက်ဦး၊ မင်းပြား၊ စစ်တွေ၊ ရမ်းဗြဲ၊ ကျောက်တော် နှင့် အမ်းမြို့နယ်များမှ ဖြစ်ကြပြီး ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး မှူး (၃) ဦးမှာ တောင်ကုတ် နှင့် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်များမှဖြစ်ကာ IDP (၁) ဦးသည် မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း (၅) ဦး ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို (၅) ဦးအနက်မှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်မြို့မှ တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား (၂) ဦးသည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ) ဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့မှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး (၁) ဦး နှင့် အရပ်သား (၁) ဦးတို့ကို စွဲဆိုထားသော အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(ည)၊ ၅၂(ခ) နှင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်မြို့မှ အလွတ်တန်းသတင်းထောက် (၁) ဦးကို စွဲဆိုထားသော မတရားအသင်း ဆက်သွယ်မှုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁) စွဲချက်များကို သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးအသီးသီးမှ ရုပ်သိမ်းပေးကြောင်း အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ သည်။

နိုင်ငံဘာလအတွင်း စုစုပေါင်း (၂၁၁) ဦး လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။ ထို (၂၁၁) ဦးအနက်မှ ဒီမိုကရက်တစ် တိုးတက်သော ဗုဒ္ဓဘာသာ ကရင်တပ်မတော် (DKBA) အဖွဲ့ဝင် (၁) ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်မြို့နယ်မှ လယ်သမား (၁) ဦး နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပေါက်တောမြို့နယ်မှ အရပ်သား (၁) ဦးတို့သည် လွတ်ရက်စေသဖြင့် အကျဉ်းထောင်အသီးသီးမှ လွတ်မြောက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့မှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး (၁) ဦး နှင့် အရပ်သား (၁) ဦး၊ ကချင် ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်မြို့မှ အလွတ်တန်း သတင်းထောက် (၁) ဦးတို့သည် ၎င်းတို့အား စွဲဆိုထားသော စွဲချက်များကို ရုပ်သိမ်း ပေးခဲ့သဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ ကျန် အရပ်သား (၂၀၃) ဦး နှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး (၂) ဦးတို့ သည် ကျောက်ဖြူ၊ မင်းပြား၊ စစ်တွေ၊ တောင်ကုတ် နှင့် အမ်းမြို့နယ်များမှ ဖြစ်ကြပြီး ရက္ခိုင့်တပ်တော် (AA) နှင့် ဆက်သွယ်မှုသံသယဖြင့် တပ်မတော်၏ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးခြင်းကိုခံခဲ့ရပြီးနောက် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံဘာလအတွင်း နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား နှစ်ဦးဖြစ်သော ကိုနေမျိုးဇင် နှင့် ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင် ကိုဇေယျာလွင်တို့သည် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ခြင်း မရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံဘာလအတွင်း အမည်မသိလက်နက်ကိုင်တစ်စုမှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ တောင်ကုတ်မြို့၊ ပဒါကျေးရွာတွင်နေထိုင်သည့် အရပ်သား (၁) ဦးကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

၎င်းပြင် နိုင်ငံဘာလအတွင်း ရက္ခိုင့်တပ်တော်(AA)မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့တွင်နေထိုင်သည့် အရပ်သား (၁) ဦး ကို ပြန်လည် လွတ်ပေးခဲ့သည်။

၂၀၂၀ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ

နိုင်ငံဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ပါတီစုံ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြုလုပ် ပြီးစီးခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ အဆိုပါရွေးကောက်ပွဲတွင် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(NLD)ပါတီ သောင်ပြိုကမ်းပြိုအနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းအတွက် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီ စောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (AAPP) မှ ထပ်တူဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူမိပါသည်။ ထို့ပြင် [NLD ပါတီမှ ရခိုင်အခြေစိုက် နိုင်ငံရေးပါတီ ၁၀ ခုအပါအဝင် နိုင်ငံရေးပါတီ ၄၈ ပါတီကို ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုပေါ်ထွန်းရေး အတူတကွ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် နိုင်ငံဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် အိတ်ဖွင့်ပေးစာပေးပို့၍ ဖိတ်ခေါ်ခဲ့သည်။](#) နောက်အနာဂတ်တွင် ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ပေါ်ထွန်းရေး နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တို့တွင် တိုင်းရင်းသားများ၏ကဏ္ဍသည် အလွန်အရေးပါ သည့်အတွက် ထိုကဲ့သို့သော အပြုသဘောဆောင်သော တိုးတက်မှုကို ကြိုဆိုပါသည်။ အသစ်ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းမည့် အစိုးရသည် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးအပြင် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားအရေး၊ လယ်ယာမြေ နှင့် အလုပ်သမားအရေး၊ ကျောင်းသားများအရေး တို့ကို တစိုက်မတ်မတ် ဆောင်ရွက်ပါရန် တိုက်တွန်းပြီး နိုင်ငံသားများ၏ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးများကို ဖော်ဆောင်မှုပြုပေးပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အငြင်းပွားမှုများ၊ ဖိအားပေးမှုများရှိကြောင်းကိုလည်း တွေ့ရှိရပါ သည်။ နိုင်ငံဘာလအတွင်း ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဖြစ်စဉ်များအနက်မှ ဖြစ်စဉ်တချို့ကို အောက်တွင် ကောက်နုတ်ဖော်ပြထားပါ သည်။

- ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ တောင်နီကျေးရွာအုပ်စုတွင် အသက် ၆၀ နှင့်အထက်ကြိုတင် မဲပေးရာ၌ [သက်ကြီးရွယ်အိုတချို့သည်](#) မဲရုံမှူးများ၏ ဖိအားပေးခြင်းကြောင့် ၎င်းတို့ ဆန္ဒမဟုတ်သည့် ထိုဒေသ၌ အားကောင်း သည့် ပါတီကို မဲထည့်ခဲ့ခြင်း
- [ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ တာမိုးညိုမြို့](#)တွင် အသက် ၆၀ နှင့်အထက် ကြိုတင်မဲပေးရာ၌ မိမိ ဆန္ဒအလျောက် မဲမပေးခဲ့ရဘဲ တခြားပါတီကို မဲထည့်ပေးရန် ဖိအားပေးမှုများရှိခဲ့ခြင်း

- [ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်များတွင်နေထိုင်ကြသည့် ရခိုင်တိုင်းရင်းသား အချို့၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့ နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့တို့တွင် နေထိုင်ကြသည့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသား အများစု၊ မွန်ပြည်နယ်အတွင်းနေထိုင်ကြသော ဗမာ၊ ကရင် နှင့် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားအများစု၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် နှင့် ဝိုင်းမော်မြို့နယ်တွင် နေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားများသည် တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးနေရာအတွက် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုအလိုက် မဲထည့်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်း မရှိသောကြောင့် မဲပေးခွင့်ဆုံးရှုံးခဲ့ခြင်း](#)

ထိုအခြင်းအရာများသည် စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်ပြီး လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲများတွင်လည်း အလားတူဖြစ်ရပ်များဖြစ်ပွားခြင်းမရှိ စေရန်အတွက် အမြန်ဆုံး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ ထို့ပြင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကျောက်မဲခရိုင်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် အမှတ် ၁ မဲဆန္ဒနယ်၌ ရွေးကောက်ခြင်းခံထားရသည့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် (NLD) ကိုယ်စားလှယ် ဦးထိုက်ဇော်သည် အမည်မသိလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးပြဿနာကို နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် ဖြေရှင်းရမည့်အစား လက်နက်ကိုင်၍ အကြမ်းဖက်ဖြေရှင်းခြင်းကို ရှုတ်ချပြီး ကျူးလွန်သူများကို အမြန်ဆုံး ဖော်ထုတ် အရေးယူမှုများပြုလုပ်ပါရန် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (AAPP) မှ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်

နိုင်ငံဘာလအတွင်းတွင်လည်း လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်သည် တိုးတက်လာခြင်းမရှိဘဲ ယခင်လများကဲ့သို့ ဆက်လက်ကျဆင်းဆဲဖြစ်ပြီး ထိုအခွင့်အရေးကို ကျင့်သုံးသူများသည် ဖိနှိပ်မှုများကို ရင်ဆိုင်နေကြရဆဲဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ နိုင်ငံဘာလအတွင်းတွင် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို ကျင့်သုံးခဲ့ခြင်းအတွက် ဗမာသမားအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) ကိုထက်အောင်နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ကိုကျော်ရဲသူတို့သည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်စီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်ရှိ အမှတ် ၂၃၅ ခြေလျင်တပ်ရင်းတွင်နေထိုင်သည့် မသဉ္ဇာသန်းမင်းသည် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) ဖြင့် စွဲချက်တင်ခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်သာမက ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ကိုဇေယျာလွင် နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝေါမြို့၊ ကြာလဟာကျေးရွာတွင် နေထိုင်သည့် ကိုနေဝင်းအောင် တို့သည် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) ဖြင့် အမှုဖွင့်၊ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။

အသွင်ကူးပြောင်းရေးကိုဖော်ဆောင်လျက်ရှိသော မြန်မာနိုင်ငံအဖို့ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို မြှင့်တင်ပေး ရမည်ဖြစ်သော်လည်း ထိုအခွင့်အရေးကို ဆက်လက် ကန့်သတ်ဖိနှိပ်ခြင်းသည် အတိုက်အခံများ နှုတ်ဆိတ်သွားစေရန် စစ်အာဏာရှင်တို့ကျင့်သုံးသော လမ်းစဉ်ဖြစ်သည်။ အခြေခံအခွင့်အရေးတစ်ခုဖြစ်သော လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကိုပင် ကာကွယ်ပေးနိုင်ခြင်းမရှိလျှင် အခြားအခြေခံအခွင့်အရေးများကိုလည်း ကာကွယ်ပေးနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။ အခြားတစ်ဖက်တွင်လည်း ထိုအခွင့်အရေးကိုကျင့်သုံးခြင်းမှ တားဆီးထားသော ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က)၊(ခ)၊ ပုဒ်မ ၅၀၆၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၊ ၁၉၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆(ဃ) စသည်တို့ကို ပြင်ဆင်နိုင်ခြင်း မရှိသေးခြင်းမှလည်း အလွယ်တကူ ဖမ်းဆီးမှုများ နှင့် တရားစွဲဆိုမှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။ ထို့ကြောင့် အစိုးရမှ လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်ကို မြှင့်တင်သောအားဖြင့် ထိုဖိနှိပ်ထားသောဥပဒေများကို ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ထိုအခွင့်အရေးကို ကာကွယ်ပေးထားသော [အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကြေညာစာတမ်း\(UDHR\)](#) ကို လိုက်နာ၍ ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ [နိုင်ငံသားနှင့် နိုင်ငံရေးအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်\(ICCP\)](#) ကို အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း၊ ထိုအခွင့်အရေးကို ကျင့်သုံးသောကြောင့် ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆို၊ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်း ခံထားရသူများကို ချွင်းချက်မရှိ အမြန်ဆုံး လွှတ်ပေးခြင်းတို့ကို နေ့နှင့်နေ့မှမရှိဘဲ ဆောင်ရွက်ပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသောပဋိပက္ခများ

နိုင်ငံဘာလအတွင်း ရွေးကောက်ပွဲများပြီးဆုံးပြီးနောက် ယခင်လများနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင် တိုက်ပွဲများလျော့နည်းသွားခဲ့ သော်လည်း ဖမ်းဆီး၊ တရားစွဲဆိုမှုများ၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများသည် ဆက်လက် ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည်။ နိုင်ငံဘာလ အတွင်းဖြစ်ပွားခဲ့သော ဖြစ်စဉ်များအနက်မှ ဖြစ်စဉ်အချို့ကို အောက်တွင် ထုတ်ဖော်ပြထားပါသည်။

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းအုပ်စုရှိ ချစ်ပုံမကျေးရွာမှ ဦးကျော်နုမောင်သည် တပ်မတော် စစ်ကြောင်း တစ်ခု၏ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးစဉ်အတွင်း ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကိုခံခဲ့ရသောကြောင့် ဒဏ်ရာများရရှိသွားခဲ့ခြင်း
- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်၊ ကံဖေကျေးရွာမှ ကိုထွန်းထွန်းဝင်းသည် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ရိုက်နှက်ခြင်းကိုခံခဲ့ရသောကြောင့် ဦးခေါင်း၌ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့ပြီး မြောင်းဘွေဆေးရုံး၌ ငါးချက် ချုပ်ခဲ့ခြင်း
- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ စနဲမြို့ဒေသခံ ဦးကျော်လှစိန်သည် စက်လှေဖြင့် မြစ်အတွင်း ဂဏန်းများနေစဉ် တပ်မတော်၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး အလယ်စုစနဲကျေးရွာမှ ကိုလှိုင်ထွန်းသည် ဖမ်းဆီးခြင်းကိုခံခဲ့ရခြင်း
- ရဲနှင့်စစ်တပ်ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့၊ မြို့ဦးခေါင်းစစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် ခိုလှုံနေသည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို လာရောက်ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ခြင်း

ပစ်ခတ်မှုကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာ ရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူ၊ မင်းပြား နှင့် မြေပုံမြို့နယ်တို့တွင် ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် အရပ်သား နှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အရပ်သား သုံးဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။
- ရှမ်းပြည်နယ်၊ နမ့်ခမ်း နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်တို့တွင် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ရွေးကောက်ခံ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အရပ်သား နှစ်ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

လက်နက်ကြီးကျည် ကျရောက်မှုကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာ ရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်တွင် လက်နက်ကြီးကျည်ကျရောက်ပေါက်ကွဲမှုများကြောင့် ကလေးငယ် လေးဦး အပါအဝင် အရပ်သား ခြောက်ဦး ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

မြေမြုပ်မိုင်း ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာ ရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်း၊ မင်းပြား နှင့် ကျောက်တော်မြို့နယ်တို့တွင် မြေမြုပ်မိုင်း ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် အရပ်သား လေးဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ဗုံးပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာ ရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်တွင် ဗုံးပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် ကလေးငယ် တစ်ဦး အပါအဝင် အရပ်သား သုံးဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ကလေးငယ် နှစ်ဦး အပါအဝင် အရပ်သား ခြောက်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

စစ်လက်ကျန်ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် သေဆုံး၊ ဒဏ်ရာ ရရှိမှုများ

- ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြေပုံမြို့နယ်တွင် စစ်လက်ကျန်ပေါက်ကွဲခဲ့ခြင်းကြောင့် အရပ်သား တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ကလေးငယ် တစ်ဦးအပါအဝင် အရပ်သား နှစ်ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။

ရခိုင်ဒေသတွင်း လက်နက်ကိုင်တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်မှာ နှစ်နှစ်နီးပါးကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများ သည် ထိုတိုက်ပွဲများ၏ ပြင်းထန်သော အကျိုးဆက်ကို ရင်ဆိုင်ခံစားနေကြရဆဲဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲ ပြီးဆုံးပြီး နောက်တစ်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ချက်တွင် တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီအား ဖွဲ့စည်းကြောင်း ဖော်ပြထားပြီး ထိုကော်မတီသည် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA)ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးပိုမိုခိုင်မာအောင် ဆက်လက်ဆွေးနွေးခြင်း၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအား NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်သည်အထိ ဆက်လက်ဆွေးနွေးခြင်း နှင့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးအောင်မြင်ပြီးဆုံး သည်အထိ လိုအပ်သည်များအား ဆွေးနွေးသွားရန်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ထိုကဲ့သို့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီအား ဖွဲ့စည်း၍ ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်မည်ကို ကြိုဆိုပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နေစဉ် အတွင်း၌ ဒေသခံ ဌာနေတိုင်းရင်းသားများ ဆိုးရွားသော ထိခိုက်မှုများမရှိစေရန် လက်နက်ကိုင်တိုက်ပွဲများကို လျော့ချရန် အတွက် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

ထို့ပြင် အစိုးရသစ်သည် စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရရှိနိုင်ရန်အတွက် အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးကို ဦးတည် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုမှ ထိရောက်စွာတားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက်လည်း နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (AAPP) မှ ကြိမ်ဖန်များစွာ တိုက်တွန်းလျက်ရှိသည့် [ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုကို ဆန့်ကျင်ရေး နိုင်ငံတကာ သဘောတူစာချုပ်\(UNCAT\)](#)ကို အတည်ပြု လက်မှတ်ရေးထိုးရမည် ဖြစ်သည်။ သို့အတွက် ထိုသဘောတူစာချုပ်ကို အမြန်ဆုံးလက်မှတ်ရေးထိုးပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှကျူးလွန်သော လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများ

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ကျူးလွန် နေဆဲကလည်း စိုးရိမ်ဖွယ်ရာဖြစ်သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် အရပ်ဝတ်များ ဝတ်ဆင်ထားသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သုံးဦးမှ အရပ်သား တစ်ဦးဖြစ်သူ [ဦးကိုကိုချစ်](#)အား သာဓကတမြို့နယ် အမှတ်(၂) ရဲစခန်းသို့ခေါ်ဆောင်၍ ရိုက်နှက် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်ရှိ လိုတရ ရွှေစံလှပေါက်စီမံကိန်းတိုက်တွင် ကလေး လုပ်သား ခိုင်းစေခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ အဓိကရုဏ်းဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခြင်း ရှိ/မရှိ ၎င်းအား မေးမြန်းစစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ [ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ ဥပဒေကို ကြပ်မတ်ထိန်းသိမ်းသူများ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ်များတွင် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုမှ ကာကွယ်မှု ပေးထားသည်။](#) မည်သည့်အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းမှ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုကို ခွင့်ပြုထားခြင်းမရှိသော်လည်း ထိုအရာကို အစဉ်အလာတစ်ရပ်ကဲ့သို့ ဆက်လက်ကျင့်သုံးလျက်ရှိခြင်းကို အမြန်ဆုံး ရပ်တန့်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ထပ်မံ ကျူးလွန်ခြင်းမရှိစေရန် အစီအမံများကိုချမှတ်၍ လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည့်အပြင် အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများတွင် ပါဝင် လုပ်ဆောင်နေကြသူများကို လူ့အခွင့်အရေး၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုတို့မှ တားဆီးကာကွယ်ရေးစသည့် သင်တန်းများကို ပို့ချပေးရ မည်ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့လုပ်ဆောင်မှုပြုပေးခြင်းအားဖြင့် နိုင်ငံသားများ၏ သိက္ခာရှိစွာ ရှင်သန်ရပ်တည်ခွင့် နှင့် လုံခြုံခွင့်တို့ကို မြှင့်တင်မှုပြုပေးပါရန် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (AAPP) မှ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

[တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်မှ ရွာသား ခုနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်](#)

နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် အင်အား ၁၀၀ ကျော်ခန့်ပါရှိသည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုသည် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူ မြို့နယ်၊ စည်မောင်ကျေးရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ရွာသား ခုနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်ခြင်းခံရသည့် ရွာသား ခုနှစ်ဦးမှာ ဦးလှမောင်၊ ဦးမောင်ခင်သန်း၊ ကိုဝေတာအောင်၊ ကိုညီညီဆန်း၊ ကိုချလုံး၊ ကိုမောင်ထွန်းကြည် နှင့် ကိုမောင်မြင့်အောင် တို့ဖြစ်ကြသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့ ည ၇ နာရီခွဲအချိန်ခန့်တွင် ဖမ်းဆီးခြင်း ခံထားရသူများအနက် ဦးမောင်ခင်သန်းကို ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်ရွာသား ခြောက်ဦးကို ဓညဝတီ ရေတပ်စခန်းအတွင်းသို့ ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

[မြောက်ဦးမြို့နယ်တွင် ရွာသား တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ](#)

နိုင်ငံဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ချောင်းသစ်ကျေးရွာမှ ရွာသား တစ်ဦးသည် မြောက်ဦးမြို့၊ အမှတ် (၃၁) တပ်ရင်းရှေ့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူမှာ ဦးမောင်ကြီးယေဖြစ်ပြီး ၎င်းသည် နွားချည်ကြိုး ဝယ်ယူရန် သွားရောက်ရာ အမှတ် (၃၁) တပ်ရင်းရှေ့အရောက်တွင် ဆိုင်ကယ်ပေါ်မှဆင်း၍ ခြံတစ်ခုအတွင်း အပေါ့သွားနေစဉ် ကင်းပုန်းဝပ်နေသည့် စစ်ကြောင်းမှ မသင်္ကာသဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီး ဖြစ်သည်ဟု ကြားသိရကြောင်း ၎င်း၏ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်သိန်းသိန်းအေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဦးမောင်ကြီးယေကို မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့်အတူ ဖမ်းမိထားကြောင်း၊ အာမခံပေးလျှင် လွတ်ပေးမည်ဆိုသည့်အကြောင်းကို ဆက်သွယ်ပြောကြားလာကြောင်း ချောင်းသစ်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်ထွန်းခင် မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ကျောက်ဖြူတွင် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဒေသခံတစ်ဦး သေဆုံးပြီး တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ စနဲမြို့အနီးတွင် နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့၌ တပ်မတော်၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် စနဲမြို့ ဒေသခံအမျိုးသား ဦးကျော်လှစိန် သေဆုံးသွားခဲ့ပြီး အလယ်စုစနဲကျေးရွာမှ ကိုလှိုင်ထွန်းသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရ သည်။ အဆိုပါ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော်မှ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ရာ "လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် စနဲကျေးရွာအနီးရှိ ရေဆိပ်ခံတံတား လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် မသင်္ကာဖွယ်လှ နှစ်စီးသည် စနဲချောင်းဘက်မှ ဆိပ်ခံတံတားရှိ စစ်ရေယာဉ်အနီးသို့ မျောလာသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးမှ ရပ်တန့်ရန် အော်ဟစ်တားဆီးရာ ရပ်တန့်ခြင်း မရှိဘဲ စစ်ရေယာဉ်အနီးသို့ ဆက်လက်မျောလာသဖြင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ်တားဆီးခဲ့ရသည်" ဟု ဖော်ပြခဲ့သည်။ အဆိုပါ စက်လှေနှစ်စီးကို လိုက်လံဖမ်းဆီးခဲ့ရာ လှေပေါ်တွင် ဒီတိုနေတာအပါအဝင် ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများနှင့်အတူ ကျော်လှစိန်၊ ၅၀ နှစ်အား အသေဖမ်းဆီးရမိကြောင်း၊ လှိုင်ထွန်း၊ ၂၉ နှစ် (ဘ) ဦးကောင်းစံလှ၊ အလယ်စုစနဲကျေးရွာ၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်နေသူကို လည်း ဖမ်းဆီးရမိကြောင်း တပ်မတော်၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

ကျောက်ဖြူ စနဲ၌ ရေလုပ်သား ၄၂ ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်၊ သုံးဦးကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းထား

နိုင်ငံဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ စနဲမြို့၊ ရွှေဟင်္သာရပ်ကွက်မှ မိသားစုဝင်များအပါအဝင် ရေလုပ်သား ၄၅ ဦးကို ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းသွားခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သည် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၊ ကုလားပုန်းကျွန်း၊ ကျွန်းတောင်ပိုက်ဆိပ်တွင် ငါးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်းကို ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ကို ရက်စွဲဖြင့်တပ်တော် (AA)နှင့်ပတ်သက်၍ စစ်ဆေး၊မေးမြန်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံရသူများအနက်မှ ၄၂ ဦးကို ပြန်လည် လွတ်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်သုံးဦးဖြစ်သည့် ဦးအောင်ထွန်းလင်း၊ ဦးထွန်းလှ နှင့် ဦးညီတောက် တို့ကို ဆက်လက် ဖမ်းဆီး၊ ထိန်းသိမ်းထားကာ ရဲလက်သို့လွှဲပြောင်းပေးမည်ဟုသိရှိရကြောင်း ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာသည့် ဦးသိန်းထွန်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ ၎င်းတို့သုံးဦးအား ရက်စွဲဖြင့်တပ်တော် (AA) အဖွဲ့ဝင်များဟု ထုတ်ပြန်ထားသော်လည်း ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များမှ ငြင်းဆိုထားသည်။

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီးမှုများ

တောင်ကုတ်မြို့နယ်တွင် မျက်နှာဖုံးစွပ်လူတစ်စုမှ ရွာသား တစ်ဦးကို ရိုက်နှက်၍ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွား

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ တောင်ကုတ်မြို့နယ်တွင် တုတ်၊ခါးများကိုင်ဆောင်ထားသည့် မျက်နှာဖုံးစွပ် လူ ခြောက်ဦးမှ ဘဏ်မှ ငွေထုတ်ပြီး ပြန်လာသည့် ပဒါကျေးရွာသားတစ်ဦးအား ရိုက်နှက်၍ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်း ၎င်း၏ မိသားစုဝင်များနှင့် ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ပြောကြားချက်များအရ သိရှိရသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီဝန်းကျင်အချိန်ခန့်တွင် ပဒါကျေးရွာမှ ကိုအောင်လွင် နှင့် ၎င်း၏ အစ်မဖြစ်သူ မအေးအေးလွင်တို့သည် တောင်ကုတ်မြို့မှ ငွေထုတ်၍ပြန်လာကြစဉ် ကမာကျေးရွာအလွန်၌ မျက်နှာဖုံးစွပ် လူ ခြောက်ဦးမှ ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်ခိုင်းခဲ့ပြီး ကိုအောင်လွင်ကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့ဘဏ်မှထုတ်ယူလာသည့် ငွေကြေးများကို ယူဆောင် သွားခြင်းမရှိသော်လည်း လက်နက်ကိုင်များ၏ ရိုက်နှက်မှုကြောင့် မအေးအေးလွင်၏ ဦးခေါင်းတွင် ပွန်းပဲ့ဒဏ်ရာ သုံးချက် ရရှိသွားသည်ဟု သိရှိရသည်။

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံမှ လွတ်မြောက်မှုများ

ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) မှ ဖမ်းဆီးထားသော ရသေ့တောင်မြို့မှ မြို့မိမြို့ဖ တစ်ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ

ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) မှ ဖမ်းဆီးထားသော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့မှ မြို့မိမြို့ဖ တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဦးသိန်းမောင် သည် နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၁ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရသေ့တောင်မြို့မှ မြို့မိမြို့ဖများဖြစ်ကြသော ဦးဦးသိန်းမောင် နှင့် ဦးဦးသာဇံတို့သည် ပြည်သူ့ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်စောဝေ၊ ဘေး/စီမံ ဦးစီဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ နှင့် ရသေ့တောင်မြို့ပေါ်ရှိ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းမှ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့်အတူ ရေပိုက်ဆုံကျေးရွာသို့ ရိက္ခာများ အကူအညီပေးရန် သွားရောက်စဉ် c/လပြား ဆိပ်ကမ်းတွင် AA တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်ခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် မြို့မိမြို့ဖတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဦးသာဇံသည် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။

တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ရဲနှင့်စစ်တပ်ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင်ခိုလှုံနေသည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံ ထားရသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ဖမ်းဆီး

နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ရဲနှင့်စစ်တပ်ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့၊ မြို့ဦးခေါင်းစစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် ခိုလှုံနေသည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို လာရောက်ဖမ်းဆီး သွားကြောင်း သိရှိရသည်။ ထိုအမျိုးသမီးမှာ လက္ခာကျေးရွာမှ ဒေါ်လှတင်နု ဖြစ်ပြီး ထိုနေ့နံနက်က ရဲနှင့်စစ်တပ်အင်အား ၂၀ ကျော်ခန့်မှ မြို့ဦးခေါင်း စစ်ဘေးရှောင်စခန်းကို မွေနှောက်ရှာဖွေခဲ့ပြီးနောက် သူမအား ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သော တပ်မတော်သတင်းမှန်ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ချက်၌ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် မြို့ဦးခေါင်းဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း စစ်ရှောင်စခန်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်စဉ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ အတွင်း မြောက်ဦးမြို့အနီးရှိ နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းအား ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) မှ တိုက်ခိုက်သည့် ဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ၊ ၅၀-ဃ/ဈ/၅၄ အမှုမှ တရားခံပြေး အမှတ်(၂၇/၂၀၁၉)ဖြင့် ကြေညာခြင်းခံထားရသူ တရားခံပြေး မလှတင်နု လက္ခာကျေးရွာနေသူအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ သို့သော်လည်း မိသားစုဝင်များမှ ဒေါ်လှတင်နုသည် မြို့ဦးခေါင်းစစ်ဘေးရှောင်စခန်း၌ နေထိုင်နေသည်မှာ နှစ်ကံခန့်သာရှိသေးပြီး AA အဖွဲ့နှင့် လုံးဝပတ်သက်မှုမရှိဘဲ မိသားစုကို ရိုးသားစွာအလုပ်အကျွေးပြုနေသူ တစ်ဦးသာ ဖြစ်ကြောင်း ဒေါ်လှတင်နု၏သမီးဖြစ်သူ မအေးမွန်ချေမှ ပြောကြား ခဲ့သည်။

တပ်မတော်ရေယာဉ်အား တိုက်ခိုက်ရာတွင် ပါဝင်သည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံထားရသော ကျောက်ဖြူခရိုင်အတွင်းမှ ဒေသခံ ရှစ်ဦးအနက် ခြောက်ဦး အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရ

တပ်မတော်ရေယာဉ်အား တိုက်ခိုက်ရာတွင် ပါဝင်ပြီး ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) အဖွဲ့ဝင်များဟု စွပ်စွဲခြင်းခံထားရသော ရခိုင် ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူခရိုင်အတွင်းမှ ဒေသခံ ရှစ်ဦးအနက် ခြောက်ဦးသည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်း ခံထားရကြောင်း သိရှိရသည်။ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၊ တန်းဇင်းမြစ်အတွင်း သွားလာနေသည့် တပ်မတော်စစ်ရေယာဉ်များအား နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်မှုတွင်ပါဝင်ခဲ့သော AA အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် ကုလားပုန်းကျေးရွာသား ငါးဦးနှင့် စနဲမြို့ ဒေသခံ သုံးဦးတို့အား နေရာအသီးသီးတွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်မှ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ထား သည်။ တပ်မတော်မှ ၎င်းတို့ရှစ်ဦးအား ရက္ခိဋ်တပ်တော် (AA) အဖွဲ့ဝင်များဟု ထုတ်ပြန်ထားသော်လည်း ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များမှ ငြင်းဆို ထားသည်။

ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူများမှာ ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၊ ကုလားပုန်းကျေးရွာမှ ကိုညီစစ် (ခ) ညီထွေး၊ ကိုအောင်ဌေးဝင်း၊ ကိုထွန်းမင်းစိုး၊ ကိုစွမ်းထက်ပိုင် (ခ) ညီညီ၊ ကိုစိုးမောင်နှင့် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ စနဲမြို့၊ ရွှေဟင်္သာရပ်ကွက်မှ ကိုငြိမ်းတောက်၊ ကိုအောင်ထွန်းလင်း နှင့် ကိုထွန်းလှတို့ဖြစ်ကြသည်။

နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ကိုငြိမ်းတောက်၊ ကိုအောင်ထွန်းလင်း နှင့် ကိုထွန်းလှ တို့ကို လည်းကောင်း၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ကိုအောင်ဌေးဝင်း နှင့် ကိုညီစစ် (ခ) ညီထွေး တို့ကိုလည်းကောင်း၊ နိုဝင်ဘာလ ၇

ရက်နေ့တွင် ညီအစ်ကိုနှစ်ဦးဖြစ်သော ကိုထွန်းမင်းစိုး နှင့် အသက် ၁၄ နှစ်အရွယ်ရှိ ကိုစွမ်းထက်ပိုင် နှင့် ကိုစိုးမောင် တို့ကို လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်းတို့ ရှစ်ဦးအနက်မှ စနဲမြို့ဒေသခံ သုံးဦးမှာ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ကျောက်ဖြူမြို့မရဲစခန်းသို့ လွှဲပြောင်းရောက်ရှိ လာပြီး ၎င်းတို့အနက် ကိုထွန်းလှမှာ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ကျန်နှစ်ဦးကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၅၀(ည)၊ ၅၂(က)တို့ဖြင့် အမှုဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း ယင်းမြို့မရဲစခန်းမှ သိရှိရသည်။

ထို့ပြင် ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၊ ကုလားပုန်းကျေးရွာမှ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူ ငါးဦးအနက် လေးဦးသည် ကျောက်ဖြူမြို့မရဲစခန်းသို့ နိုဝင်ဘာလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အား အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၀(က)၊(ည)၊ ၅၂(က) တို့ဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း၊ ကျန်တစ်ဦးကို တပ်မတော်မှစစ်ဆေးလျက်ရှိ၍ ရဲစခန်းသို့ရောက်ရှိလာခြင်း မရှိသေးကြောင်း ကျောက်ဖြူမြို့မရဲစခန်းမှ ဒုရဲမှူးကျော်ဇောမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသော ကုလားပုန်းကျေးရွာနေ ကိုထွန်းမင်းစိုးအား ကျောက်ဖြူ မြို့မရဲစခန်း၌ ထိန်းသိမ်းထားသည်ကို ကြားသိရသဖြင့် မိသားစုဝင်များမှ သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့ရာ ရဲစခန်း၌ ထိန်းသိမ်းထား ခြင်းမရှိတော့ဘဲ အမှတ် ၃၄ တပ်ရင်းမှ တပ်ပြေးဟုဆိုကာ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ကြောင်းသိရှိရသည်။

မြောင်းဘွေကျေးရွာအနီး မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ကွမ်းသီးခြံပိုင်ရှင် အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ မြောင်းဘွေကျေးရွာအနီးရှိ ဦးအောင်မြင့်၏ ကွမ်းသီးခြံအတွင်း မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ကွမ်းသီးကောက်နေသည့် လူငယ်တစ်ဦး အပြင်းအထန် ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့ပြီးနောက် ယင်းနေ့ ည ၇ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ခြံပိုင်ရှင် ဦးအောင်မြင့်သည် မြောင်းဘွေရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခြင်း ခံခဲ့ရသည်။ ဦးအောင်မြင့်အား မြောင်းဘွေရဲစခန်းအချုပ်၌ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားပြီး မည်သည့်ပုဒ်မဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားသည်ကို သိရှိရခြင်းမရှိကြောင်း မြောင်းဘွေကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်သောင်းရွှေမှ ပြောကြားခဲ့ သည်။

တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေသည့် စာသားကို တစ်ဆင့်ပြန်လည်ဖြန့်ဝေ (Share) ခဲ့သည့်အတွက် ဝေါဒေသခံ တစ်ဦးကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်

တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေသည့် စာသားကို တစ်ဆင့်ပြန်လည်ဖြန့်ဝေ (Share)ခဲ့သည့်အတွက် တပ်မတော် အမှတ်-၁ အင်အားဖြည့်တင်းရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးတပ်(ပျဉ်ပုံကြီး)မှ အရာရှိတစ်ဦးမှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝေါမြို့၊ ကြာလဟာကျေးရွာနေ ကိုနေဝင်းအောင်ကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် ဝေါမြို့ရဲစခန်း၌ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင်အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ Unay Unay အမည်ဖြင့် အသုံးပြုသည့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ၌ ကိုနေဝင်းအောင်သည် Zin Min Htun လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင် (စုံစမ်းဆဲ) ရေးတင်ထားသည့် Post တစ်ခုကို သိသင့်တယ်ထင်လို့ပါဆိုသည့် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ ည ၈ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ပြန်လည် ဖြန့်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒေါင်းတို့မျိုးဆက် သံချပ်အဖွဲ့မှ ကိုဇေယျာလွင်ကို ထပ်မံတရားစွဲဆို

သံချပ်ထိုးမှုအား လူမှုကွန်ရက် (Facebook) စာမျက်နှာပေါ်တွင် တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ခဲ့သည်ဟုဆိုကာ တပ်မတော်ကိုယ်စား အနောက်တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ ဒုတိယ ဗိုလ်မှူးကြီး သက်နိုင်ဝင်းမှ တရားလိုပြုလုပ် ၍ ဒေါင်းတို့မျိုးဆက်သံချပ်အဖွဲ့ဝင် ကိုဇေယျာလွင်ကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) ဖြင့် မအူပင် မြို့နယ်တရားရုံးတွင် ထပ်မံတရားစွဲဆိုထားကြောင်း သိရှိရသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ယင်းအမှုအတွက် ကိုဇေယျာလွင်ကို မအူပင်မြို့နယ် တရားရုံး၌ ပထမဆုံးအကြိမ် ရုံးထုတ်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ကိုဇေယျာလွင်ကို ရန်ကုန် အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ ခေါ်ယူ၍ PPE ဝတ်စုံဖြင့် တရားခွင့်သို့ တက်ရောက်စေသော်လည်း တရားလို ဒုဗိုလ်မှူးကြီး သက်နိုင်ဝင်း လာရောက်ခြင်း မရှိသောကြောင့် ရုံးချိန်းကို ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့သို့ ပြောင်းရွှေ့ ချိန်းဆိုခဲ့သည်။ ကိုဇေယျာလွင်ကို အင်းစိန် အကျဉ်းထောင်သို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်ရန် အဆင်မပြေခြင်း။

မအူပင်အကျဉ်းထောင်၌ ကိုဗစ်လူနာများ ရှိနေခြင်းကြောင့် ကျန်းမာရေးဌာနမှ ကိုဗစ်ပိုး စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်၍ မအူပင်မြို့မရဲစခန်းတွင် ထိန်းသိမ်းထားကြောင်း မြို့ခံများထံမှ သိရှိရသည်။

တရားရင်ဆိုင်ခြင်းများ

စစ်တွေမြို့မှ ဖမ်းဆီးခံကျောင်းသား လေးဦးကို တရားရုံးထုတ်ခြင်းမပြုဘဲ နောက်ထပ် ချုပ်မိန့် ၁၄ ရက်ယူ

ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ဦးဆောင်ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ကြသော ကျောင်းသား လေးဦးကို နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် တရားရုံးထုတ်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း ရုံးထုတ်ခြင်းမပြုဘဲ နောက်ထပ် ချုပ်မိန့် ၁၄ ရက်ယူခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် အဆိုပါ ကျောင်းသား လေးဦးကို ထပ်မံ၍ တရားရုံးထုတ်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း နောက်ထပ် ချုပ်မိန့်ယူ ၁၄ ရက်သာ ယူသွားကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါကျောင်းသား လေးဦးမှာ ရခိုင်ပြည် ကျောင်းသားသမဂ္ဂမှ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ကိုကျော်နိုင်ဌေး၊ တွဲဘက် သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေး တာဝန်ခံ ကိုဦးသန်းနိုင်၊ ကျောင်းသားများသမဂ္ဂ-ကျောက်ဖြူပညာရေး ကောလိပ်-တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ကိုမြတ်စိုးဝင်း နှင့် ရခိုင်ကျောင်းသားများ သမဂ္ဂ-တက္ကသိုလ်များရန်ကုန် အဖွဲ့ဝင် ကိုကောင်းထွန်း တို့ဖြစ်ကြသည်။ အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့ နေ့လည် ၁ နာရီခွဲမှစတင်ကာ ရခိုင်ပြည်ကျောင်းသား သမဂ္ဂမှဦးဆောင်၍ ရဟန်းသံဃာများ၊ ဒေသခံပြည်သူများမှ မြို့ပတ်၍ လမ်းလျှောက်ဆန္ဒပြတောင်းဆိုနေစဉ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ၎င်းတို့လေးဦးကို အင်အားသုံးကာ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခြင်း ဖြစ်သည်ဟု သိရှိရသည်။

တပ်မတော်မှ ပုဒ်မ သုံးခုဖြင့် အမှုဖွင့်ထားသည့် အမျိုးသမီးကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှုဖြင့် စွဲချက်တင်

နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပခုက္ကူမြို့နယ်တရားရုံးမှ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ (USDP) ကို မဲပေးရန် ခြေလျင်တပ်ရင်းအတွင်း ဖိအားပေးမှုများရှိသည်ဆိုကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ (Facebook) ပေါ် ရေးတင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ပုဒ်မ သုံးခုဖြင့် အမှုဖွင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသည့် မသဉ္ဇာသန်းမင်းကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(က) ဖြင့် ခုနှစ်ကြိမ်မြောက်ရုံးချိန်းတွင် စွဲချက်တင်ခဲ့သည်။ ပခုက္ကူမြို့နယ်ရှိ အမှတ် ၂၃၅ ခြေလျင်တပ်ရင်းတွင် မိဘများနှင့်အတူ နေထိုင်သည့် မသဉ္ဇာသန်းမင်းသည် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် လပိုင်းအလို စက်တင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မဲပေးခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ တပ်တွင်း ဖိအားပေးမှုများရှိကြောင်း လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ (Facebook) ပေါ် ရေးတင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ရေးတင်ခဲ့မှုကြောင့် စက်တင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် တပ်အရာရှိမှ ခေါ်စစ်သဖြင့် မိခင်ဖြစ်သူနှင့်အတူ တပ်တွင်းရုံးသို့ သွားရောက်ခဲ့ရာ တပ်အရာရှိမှ မသဉ္ဇာသန်းမင်း၏ လက်ကိုင်ဖုန်းကို တောင်းယူသဖြင့် တပ်အရာရှိနှင့် အချင်းများခဲ့ကြသည်။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်ခိုင်ဝင်းနှင့် ၎င်း၏ တပ်မလက်အောက်ခံ အမှတ် (၂၃၅) ခြေလျင်တပ်ရင်းမှ ဗိုလ်ကြီးမျိုးမင်းလွင်တို့မှ မသဉ္ဇာသန်းမင်း၏ ရေးသားမှုသည် ၎င်းတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာကိုကျဆင်း စေသည်ဟုဆိုကာ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၈ (က)၊ ၆၆ (ဃ) တို့ဖြင့် ပခုက္ကူမြို့နယ်ရဲစခန်း၌ စက်တင်ဘာလကုန်ပိုင်းတွင် အသီးသီး အမှုဖွင့်ခဲ့ ကြသည်။

ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် စစ်ပွဲများရပ်တန့်ရန် စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ တို့ကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် စစ်ပွဲများရပ်တန့်ရန် စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်း ဒေသကြီး၊ ပေါင်းတည်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) ကိုထက်အောင်နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား သမဂ္ဂ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ ကိုကျော်ရဲသူတို့ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ်စီကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ သည်။ စက်တင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတို့ နှစ်ဦး နှင့် ပြည်တက္ကသိုလ်တွင် ဥပဒေပညာ စတုတ္ထနှစ်တက်ရောက်လျက်ရှိ သည့် ကိုရဲရန်နိုင်တို့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် စစ်ပွဲများရပ်စဲရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုပျောက်ရေး နှင့် အင်တာနက်လိုင်းဖြတ်တောက်ထားသည့်ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် စက်တင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပေါင်းတည်မြို့နယ်ရဲစခန်းမှ ၎င်းတို့ သုံးဦးကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှု၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၅(ခ)ဖြင့်

အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ကိုရဲရန်နိုင်သည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး စက်တင်ဘာလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ကိုထက်အောင် နှင့် ကိုကျော်ရဲသူ တို့သည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ

ရက္ခိတပြက္ခဒိန်ထုတ်ဝေမှုကြောင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော အမျိုးသား တစ်ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်

ရက္ခိတပြက္ခဒိန် ထုတ်ဝေရောင်းချမှုကြောင့် မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁)၊ တရားမဝင် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေမှု အက်ဥပဒေ တို့ဖြင့် ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်ခွဲ ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော ကိုသိန်းအောင်မြတ်သည် လွတ်ရက်စေ့သဖြင့် နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဟိုင်းကြီးကျွန်း၌ ကိုသိန်းအောင်မြတ်၊ ကိုကောင်းမြတ်သူ၊ ကိုဘိုဆန်းနှင့် ကိုဝင်းဘိုတို့ လေးဦးသည် ရက္ခိတပြက္ခဒိန်ရောင်းချနေစဉ် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို့နောက် ပြက္ခဒိန်၌ ရက္ခိတပြက္ခဒိန်(AA) ထူထောင်သည့်နေ့စွဲပါရှိသည်ဟုဆိုကာ ၎င်းတို့လေးဦးအား မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁)ဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ငပုတောမြို့နယ်တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ် နှစ်နှစ်စီ အသီးသီးချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသူ လေးဦးအနက် သုံးဦးမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ပြစ်ဒဏ်ပြည့်မြောက်ကာ လွတ်မြောက်လာခဲ့သော်လည်း ကိုသိန်းအောင်မြတ်မှာ တရားမဝင်ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေမှု ဖြင့် ထောင်ဒဏ် မြောက်လ ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသောကြောင့် ယနေ့မှ ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ရက္ခိတပြက္ခဒိန် (AA)ကို လူပိုသည့် စွဲချက်ဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသော မြေပုံမြို့မှ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦး နှင့် အရပ်သား တစ်ဦးတို့ လွတ်မြောက်လာ

နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မြောက်ဦးခရိုင်တရားရုံးမှ ရက္ခိတပြက္ခဒိန်(AA)ကို လူပိုသည့် စွဲချက်ဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ၅၀(ည)၊ ၅၂(က) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသည့် မြေပုံမြို့၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မြင့် နှင့် သဲတန်းရပ်ကွက်မှ အရပ်သား ဦးတင်ထွန်းတို့ကို စွဲချက်မတင်မီ ပြန်လည် လွတ်ပေးခဲ့သည်။ ဦးကျော်မြင့်သည် ကရာတေးနည်းပြဆရာဖြစ်သဖြင့် လူငယ်များအား ကရာတေးသင်တန်းပြသည်ကို AA အား လူပိုသည်ဟုဆိုကာ မေလ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီး ဦးတင်ထွန်းသည် ဇွန်လ ၄ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။

မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည့် ဗန်းမော်မြို့မှ အလွတ်သတင်းထောက်လွတ်မြောက်

ကျွဲနွားမှောင်ခိုနဲ့ ပြည်သူ့စစ်ဆိုသည့် ဆောင်းပါးရေးသားခဲ့သည့်အတွက် မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁) ဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ဗန်းမော်မြို့မှ အလွတ်သတင်းထောက် ဦးဦးငြိမ်း (ခ) ဦးငြိမ်းချမ်းသည် နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် အမှုမှ ကွင်းလုံးကျွတ်လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ၎င်းသည် မိုးမောက်ရဲစခန်း အချုပ်၌ ၅၃ ရက်ကြာ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်းခံခဲ့ရပြီး တရားလိုသက်သေများခိုင်လုံခြင်းမရှိသည့်အတွက် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း၌ ရေးသားခဲ့သည့် ကျွဲမှောင်ခိုနဲ့ ပြည်သူ့စစ်ဆိုသည့် ဆောင်းပါးဖြင့် ယခင်က ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၅၀၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ အောက်တိုဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ၎င်းသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရကာ မတရားအသင်း ဆက်သွယ်မှုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇(၁) ဖြင့် အမှုစွဲတင်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ဦးဦးငြိမ်းသည် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားဟောင်းဖြစ်ပြီး သတင်းထောက်လုပ်စဉ်၌လည်း နွားမှောင်ခိုသတင်းများ ရေးသားခဲ့ သည့်အတွက် ၎င်းအိမ်ကို မိုင်းခွဲတိုက်ခိုက်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး ဖမ်းဆီးရန်စီစဉ်ခြင်းများကြောင့် တိမ်းရှောင်ရင်း နေရပ်ဗန်းမော်ကို ပြန်ချိန်၌ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော ကံဖေကျေးရွာသား လေးဦးကို ပြန်လည် လွှတ်ပေး

နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့ နံနက် ၇ နာရီအချိန်ခန့်တွင် အင်အား ၁၅၀ ခန့်ပါသည့် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုသည် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မင်းပြားမြို့နယ်၊ ကံဖေကျေးရွာအတွင်းကို ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ရွာသား လေးဦးကို ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ ကာ ထိုနေ့ညနေပိုင်းတွင်ပင် ၎င်းတို့ လေးဦးကို ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းကိုခံခဲ့ရသည့် ရွာသား လေးဦးမှာ ဦးအဖြူ၊ ဦးမောင်သန်း၊ ဦးအောင်စိန် နှင့် ဦးဝင်းမောင်ချေ တို့ဖြစ်ကြသည်။ ထို့ပြင် ရွာသား တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုထွန်းထွန်းဝင်း ကိုလည်း ရိုက်နှက်ခဲ့သည့်အတွက် ၎င်းတွင် ဦးခေါင်း၌ ဒဏ်ရာရရှိသွားခဲ့ပြီး မြောင်းဘေးဆေးရုံး၌ ငါးချက် ချုပ်ခဲ့ရသည်။

တောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်နီကျေးရွာအုပ်စုတွင် ကြိုတင်မဲပေးရာ၌ မိမိသဘောဆန္ဒအရ မဲမပေးခဲ့ရ

ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်၊ တောင်နီကျေးရွာအုပ်စုတွင် နေထိုင်ကြသည့် အသက် (၆၀) အထက်ကြိုတင်မဲ ထည့်ရာ၌ မိမိသဘောဆန္ဒအရ မဲမထည့်ခဲ့ရကြောင်း သိရှိရသည်။ ကြိုတင်မဲပေးသည့် သက်ကြီးရွယ်အိုတချို့သည် ၎င်းတို့ ဆန္ဒမဟုတ်သည့် ပါတီများကို မဲပေးခဲ့ရသည်ဟု ပြောကြားလာကြောင်း၊ ကြိုတင်မဲပေးသည့်အချိန်တွင် မဲရုံမှူးများကိုယ်တိုင် ဖိအားပေးခြင်းကြောင့် တခြားပါတီကို မဲပေးခဲ့ရကြောင်း၊ ထိုဒေသ၌ အားကောင်းသည့် ပါတီကို မဲထည့်လိုက်ရသည်ဟု တောင်ကြီးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁) တွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) ကိုယ်စားလှယ်လောင်း နန်းယမင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

အလားတူ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ လားရှိုးမြို့နယ်တွင်လည်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) ပါတီကို ထောက်ခံအားပေးသည့် မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူတချို့သည် ပြည်မပါတီမှ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းကိုခံခဲ့ရကြောင်း သိရှိရသည်။

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ တာမိုးညိုမြို့တွင် ကြိုတင်မဲပေးသူများ ဖိအားပေးခြင်းခံခဲ့ရ

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ တာမိုးညိုမြို့တွင် အသက် ၆၀ နှင့်အထက် ကြိုတင်မဲပေးရာ၌ မိမိ ဆန္ဒအလျောက် မဲမပေးခဲ့ရဘဲ ဖိအားပေးခြင်းခံခဲ့ရကြောင်းသိရှိရသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့တွင် တာမိုးညိုမြို့၊ ရပ်ကွက် (၂) တွင် သက်ကြီးများ ကြိုတင်မဲပေးရာ၌ မိမိဆန္ဒ မဟုတ်သည့် ပါတီကို မဲထည့်ပေးရန် ဖိအားပေးမှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဖိအားပေးခံရခြင်းသည် တစ်ဦးတစ်ယောက်တည်း မဟုတ်ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ မူဆယ်ခရိုင်၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၅) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း SNLD ကိုယ်စားပြု ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မော်ထွန်းအောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို နှုတ်ဖြင့် တိုင်ကြားထားကြောင်း မော်ထွန်းအောင်မှဆိုသည်။ တာမိုးညိုမြို့နယ်ရှိ ဒေသခံပြည်သူများသည် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို

နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

ကြောက်ရသည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ လက်နက်ကိုင်များလှုပ်ရှားသည့် နေရာတစ်ခု လည်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ကျားဖောင်လုပ်သား ရှစ်ထောင်ကျော် မဲပေးခွင့်ဆုံးရှုံး

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖျာပုံမြို့နယ်၏ အဓိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် အင်္ဂလန်ကျားဖောင် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းများတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် ကျားဖောင်လုပ်သား ၈၀၀၀ ကျော်သည် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးခွင့်များ ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါ ကျားဖောင်လုပ်သားများအနေဖြင့် မဲစာရင်းတွင် အမည်ပါမပါ မစိစစ်နိုင်ခြင်း၊ ကြိုတင်မဲပေးချိန် မတိုင်မီ ကပင် ပင်လယ်အတွင်းထွက်ခွာ၍ အလုပ်လုပ်နေကြခြင်းနှင့် ရွေးကောက်ပွဲနေ့တွင် ကျားဖောင် များ ကမ်းပြန်ကပ်ရန် အစီအစဉ်

မရှိခြင်းတို့ကြောင့် ကျားဖောင်လုပ်သား ၈၈၅၁ ဦးမှာ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲပေးခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ၁၂ ရက်ကြာ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခြင်းကိုခံခဲ့ရသော ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ဇိုင်ချောင်းကျေးရွာမှ ရွာသား ၁၅၀ ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ၁၂ ရက်ကြာ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်း၍ စစ်ဆေး မေးမြန်းခြင်းကိုခံခဲ့ရသော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ သိုင်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဇိုင်ချောင်းကျေးရွာမှ ရွာသား ၁၅၀ ဦးသည် နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။

နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်၊ သိုင်းချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဇိုင်ချောင်းကျေးရွာ အတွင်းသို့ အင်အား ၃၀၀ ခန့်ပါသည့် တပ်မတော်သားများ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ဇိုင်ချောင်းကျေးရွာမှ ကျေးရွာသား ၁၅၀ ဦးခန့်ကို ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ကာ ရွာအတွင်းရှိ စာသင်ကျောင်းတွင် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဇိုင်ချောင်းကျေးရွာဘက်သို့ အရပ်ဝတ်ဖြင့် လာရောက်သော တပ်မတော်သား ငါးဦးအနက်မှ နှစ်ဦးမှာ ရက်စွဲတပ်တော် (AA) တပ်ဖွဲ့ဝင်များထံ ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရပြီးနောက် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများမှ ကျေးရွာသားများကို ထိန်းသိမ်း စစ်ဆေးနေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများမှ ဆိုသည်။

သိုင်းချောင်းကျေးရွာတွင်မူ ရွာသားများကို စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလင်းထင်၊ ဦးစံကျော်ဦး အပါအဝင် ရွာသား လေးဦးကို ဆက်လက် ဖမ်းဆီးထားခဲ့သည်။

ဖယ်ခုံမြို့နယ်တွင် တပ်မတော်သားအချို့မှ အရပ်သားတစ်ဦးကို ထိုးကြိတ်

အောက်တိုဘာလ ၂၉ ရက်နေ့ ညနေ ၅ နာရီဝန်းကျင်အချိန်ခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်၊ သိကျိတ်ကျေးရွာ အုပ်စုရှိ အမှတ်၊ ၃၀၂ ခြေလျင်တပ်ရင်း စစ်ကြောင်း(၂) လက်အောက်ခံ လေဒူခေါင်တပ်စခန်းမှ ဗိုလ်ကြီးတစ်ဦး နှင့် တပ်သားသုံးဦး တို့သည် အရပ်ဝတ်များဝတ်ဆင်ကာ သိကျိတ်ကျေးရွာကို လာရောက် သောက်စားခဲ့ပြီး အရပ်သားပြည်သူ တစ်ဦးကို အကြောင်းမဲ့ ထိုးကြိတ်ခဲ့သည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုးကြိတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် လူငယ်သည် နှာခေါင်း၊ ဦးခေါင်းများ၌ ငါးချက်ခန့် အထိုးခံခဲ့ရပြီး ဆေးခန်းကို သွားရောက်ပြသခြင်းမရှိဘဲ အိမ်၌ပင် အနားယူနေသည်ဟု သိရှိရသည်။ သိကျိတ်ဒေသသည် ကယန်းပြည်သစ်ပါတီ၏ အုပ်ချုပ်ရေးနယ်မြေဖြစ်သောကြောင့် ကယန်းပြည်သစ်ရဲဘော်များ ကို အဆိုပါဖြစ်စဉ်အား ထိန်းသိမ်းခိုင်းခဲ့ပြီး အဆိုပါတပ်မတော်သား လေးဦးကို ပြန်လည် ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်ဟု ကယန်းပြည်သစ်ပါတီ၏ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဖြစ်သည့် အမှတ် (၂) မြို့နယ် ဥက္ကဋ္ဌဗိုလ်မှူးအံ့ကျော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော စစ်တွေ ပလ္လင်ပြင်ကျေးရွာသား လေးဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့နယ်၊ ပလ္လင်ပြင်ကျေးရွာမှ ကျေးရွာသား လေးဦးဖြစ်ကြသော ဦးသာထွန်းလှ၊ ဦးထွန်းကျော်လှိုင်၊ ဦးမောင်သိန်းချေ (ခ) ဆိတ်တောင်း နှင့် ဦးကျော်ဝင်းချေ တို့သည် နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ၎င်းတပ်မတော်စစ်ကြောင်း စုပေါင်းတပ်ဖွဲ့သည် ပလ္လင်ပြင်ကျေးရွာသို့ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ရွာအတွင်း၌ စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးနောက် ၎င်းတို့ ပြန်ချိန်တွင် အဆိုပါရွာသား လေးဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့အား ရက်စွဲတပ်တော် (AA) နှင့်ဆက်နွယ်မှုရှိမရှိ စစ်ဆေးမေးမြန်းခဲ့ပြီးနောက် ရေချမ်းပြင်ရဲစခန်းကို လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည်။ ၎င်းတို့လေးဦးသည် ရေချမ်းပြင်ရဲစခန်းမှတစ်ဆင့် လွတ်မြောက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်တချို့တွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးနေရာအတွက် မဲပေးခွင့် ဆုံးရှုံးမှုများရှိနေ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ၊ တောင်ဒဂုံမြို့နယ်များတွင် နေထိုင်ကြသည့် ရခိုင်လူမျိုး အချို့သည် ၎င်းတို့၏အမည်များ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးနေရာအတွက် မဲပေးခွင့်ရှိသူစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိ သောကြောင့် မဲပေးခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြရသည်။

အလားတူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့ နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် နေထိုင်ကြသည့် ရှမ်းလူမျိုးအများအပြားသည် မိဘ နှစ်ပါးလုံး ရှမ်းလူမျိုး စစ်စစ်များဖြစ်ကာ မှတ်ပုံတင်တွင်လည်း ရှမ်းလူမျိုးဟု ရေးသားထားသော်လည်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ရေးရာ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် မဲပေးခွင့်မရခဲ့ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် နေထိုင်သည့် ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ဒေသခံများ မှ ပြောကြားခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့၏အမည်များ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးနေရာအတွက် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ စာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်း မရှိသောကြောင့်ဟု မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် နေထိုင်သည့် ဒေသခံ နန်းသန်းအေးမှ ဆိုသည်။

၎င်းပြင် ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း၊ တောင်ကြီးမြို့၊ စစ်စံထွန်းရပ်၊ နယ်မြေ(၇) ရှိ မဲရုံ အမှတ်(၃) တွင် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ နံနက် ၆ နာရီ ၃၀ ဝန်းကျင်၌ တိုင်းရင်းသားရေးရာ မဲမရရှိသဖြင့် ရပ်ကျေးရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် နှင့် မဲပေးသူကြား အငြင်းပွားမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ထို့ပြင် မွန်ပြည်နယ်အတွင်း နေထိုင်ကြသော ဗမာ၊ ကရင် နှင့် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများသည်လည်း ၎င်းတို့၏ အမည်များ တိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးနေရာအတွက် မဲပေးခွင့်ရှိသူစာရင်းတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသောကြောင့် မဲပေးခွင့်မရရှိခဲ့ပါ။

ထို့အတူ ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် နှင့် ဝိုင်းမော်မြို့နယ်အတွင်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး၊ ရဝမ်တိုင်းရင်းသား ရေးရာဝန်ကြီး၊ လီဆူတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီးနှင့် ဗမာတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး နေရာများအတွက် တိုင်းရင်းသား မျိုးနွယ်စုအလိုက် မဲထည့်ရမည်ဖြစ်သော်လည်း အများစုမှာ အဆိုပါနေရာအတွက် မဲပေးခွင့် ဆုံးရှုံးခဲ့ရ သည်ဟု မဲဆန္ဒရှင်များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်းပြင် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်၊ ငွေပျော်စံပြကျေးရွာတွင် မဲဆန္ဒရှင်အချို့သည် ကြိုတင်မဲပေးခဲ့ခြင်းမရှိပဲ ကြိုတင်မဲပေးခဲ့သည်ဟုဆိုကာ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပသည့်နေ့တွင် မဲပေးခွင့် မရခဲ့ပါ။ ငွေပျော်စံပြကျေးရွာမှ ရွာသားများသည် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများဖြစ်ကြပြီး အစိုးရ၏ ပြန်လည်နေရာ ချပေးရေး အစီအစဉ်ဖြင့် ရွာသစ်တည်ထားသည့် ကျေးရွာ ဖြစ်သည်။

မြောက်ဦး၊ တိမ်ညိုစစ်ဘေးရှောင်စခန်းမှ ဆန်အိတ် ၅၀၀ ကျော်ကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ယူဆောင်သွား

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ တိမ်ညိုကျေးရွာရှိ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းမှ စစ်ဘေးရှောင်များအတွက် လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန နှင့် နိုင်ငံတကာကြက်ခြေနီအဖွဲ့ (ICRC) တို့မှ ထောက်ပံ့ထားသည့် ရိက္ခာ ဆန်အိတ် ၅၀၀ ကျော်ကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့ညတွင် သိမ်းယူသွားခဲ့သည်။ တိမ်ညို ကျေးရွာတွင် စစ်ဘေးဒုက္ခသည် ၃၀၀၀ ကျော်ရှိနေပြီး ဒုက္ခသည်များအတွက် အစိုးရမှ ထောက်ပံ့ထားသည့် ဆန်ရိက္ခာ အိတ် ၅၀၀ ကို တိမ်ညိုဘုန်းကြီးကျောင်း၌ သိမ်းဆည်းထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုဆန်အိတ်များကို တစ်စုံတစ်ရာ လျှောက်ထားခြင်း မျိုးမရှိဘဲ တပ်မတော်မှ ကားများဖြင့် လာတင်သွားသည်ဟု လုံခြုံရေးအရ အမည်မဖော်လိုသည့် တိမ်ညို ဘုန်းကြီးကျောင်းမှ ဆရာတော် တစ်ပါးမှ မိန့်ကြားခဲ့သည်။

AA ကို ရိက္ခာထောက်ပံ့သည့်သံသယဖြင့် မအီမြို့မှ ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူ နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးပြီးနောက် ပြန်လည် လွှတ်ပေး

နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့ ည ၉ နာရီအချိန်ခန့်တွင် တပ်မတော်သားများမှ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ တောင်ကုတ်မြို့နယ်၊ မအီမြို့မှ ကျေးရွာ တာဝန်ရှိသူ နှစ်ဦးကို ရက်စွဲတပ်တော် (AA) ကို ရိက္ခာထောက်ပံ့သည့်သံသယဖြင့် မအီရဲစခန်းသို့ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့စစ်ဆေးခဲ့ပြီးနောက် ယင်းနေ့ ည၌ ၁၁ နာရီအချိန်တွင် ၎င်းတို့အား ရဲစခန်းမှ တစ်ဆင့် ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်ခြင်းခံခဲ့ရသူများမှာ ပြင်ဝန်းကျေးရွာမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီပု နှင့် ကင်းခြေရွာသစ် ကျေးရွာတာဝန်ခံ ဦးထွန်းတင် တို့ဖြစ်ကြသည်။

စစ်ကြောရေးအတွင်း ရိုက်နှက်ခံရမှုကြောင့် အမ်းဒေသခံတစ်ဦး ဆေးကုသမှုခံယူနေရ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ အမ်းမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းအုပ်စုရှိ ချစ်ပုံမကျေးရွာမှ အသက် ၄၇ နှစ်အရွယ် ဦးကျော်နုမောင်သည် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးစဉ်အတွင်း ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို ခံခဲ့ရသောကြောင့် ဒဏ်ရာများရရှိ သွား၍ တပ်တော်မြို့ဆေးရုံ၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေရကြောင်း သိရှိရသည်။ ဖမ်းဆီးခံထားရစဉ်အချိန်အတွင်း ဦးကျော်နုမောင်သည် နောက်ပြန်ကြိုးတုတ်၍ချည်ထားခြင်းကိုခံခဲ့ရပြီး ရိုက်နှက်ခြင်းခံခဲ့ရသည့် ဒဏ်ရာများကြောင့် ခြေလက်များ လှုပ်ရှား၍မရ ဖြစ်နေကာ မျက်နှာတွင်လည်းဖူးရောင်သွားခဲ့သည်။

နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းအချိန်တွင် ဦးကျော်နုမောင်သည် ကျေးရွာအနီးရှိ ပုစွန်တာတွင်အလုပ်လုပ်နေစဉ် တပ်မတော်သားအချို့မှ အရပ်ဝတ်များဝတ်ဆင်ကာ ၎င်းအား လာရောက်ဖမ်းဆီးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနောက် ချစ်ပုံမကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအတွင်း၌ ဦးကျော်နုမောင်အား တစ်ညကြာဖမ်းဆီး စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း ပြန်သွားသည့်အချိန်မှ ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဦးကျော်နုမောင်၏ သမီးဖြစ်သူ မခင်နှင်းဝေမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက် အင်တာနက်ဖြတ်တောက်မှုများရှိနေ

နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက် တပ်မတော်မှထိန်းချုပ်ထားသော ဝန်ကြီးဌာန တစ်ခုမှ အင်တာနက်ဖြတ်တောက်မှုများကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ အသေးစိတ် စာလုံးများမှအစ စိစစ်ခဲ့ပြီး ဝက်ဘ်ဆိုက် သုံးခုကို ပိတ်ပစ်ခဲ့သည်။ အမိန့်များကို လိုက်နာခြင်းမရှိလျှင် တရားစွဲဆိုမှု များဖြစ်ပေါ်လာမည်ဖြစ်သည်။ အစိုးရမှ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေအပေါ်အခြေခံ၍ တရားဝင်လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံတကာ ဥပဒေကို တိုက်ရိုက်ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ကျောက်တော်ဒေသခံနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ ရှစ်လခန့်ကြာပြီဖြစ်သော်လည်း မည်သည့်နေရာတွင် ထိန်းသိမ်းထား မှန်း မသိရှိရ

ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်မှ ဒေသခံနှစ်ဦးအား တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးသွားသည်မှာ ရှစ်လခန့်ကြာမြင့်နေပြီ ဖြစ်သော်လည်း မည်သည့်နေရာတွင်ထိန်းသိမ်းထားသည်ကို လက်ရှိအချိန်ထိ သိရှိရခြင်းမရှိသေးကြောင်း ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင် များမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူများနှစ်ဦးမှာ တောင်ပေါက်ကျေးရွာမှ ကိုကျော်စိုးဝင်း နှင့် ပိုက်သည်ရပ်ကွက်မှ ကိုမောင်စိုးရွှေတို့ ဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် သုံးဘီးဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူများဖြစ်ကြပြီး မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ကျောက်တော်မြို့အဝင် လမ်းခွဆုံအနီး၌ ခရီးသည်များကိုစောင့်နေစဉ် တပ်မတော်သားများမှ ဖမ်းဆီး ခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဖမ်းဆီးခြင်းခံထားရသူနှစ်ဦးအား အပြစ်မရှိလျှင် အမြန်ဆုံးပြန်လွှတ်ပေးရန်နှင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးမှာ အပြစ်ရှိပါကလည်း ယခုကဲ့သို့ လတာရှည်စွာ ထိန်းသိမ်းမထားဘဲ ဥပဒေအတိုင်း အရေးယူဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း မိသားစုဝင်များမှ တောင်းဆိုခဲ့ သည်။

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ အရပ်သားတစ်ဦးကို သာကေတရဲစခန်းသို့ ခေါ်ဆောင်ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခဲ့

နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် အရပ်ဝတ်များ ဝတ်ဆင်ထားသော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်သုံးဦးမှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ် ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်၊ ၈၇ ရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်သည့် ဦးကိုကိုချစ်အား သာကေတမြို့နယ် အမှတ် (၂) ရဲစခန်းသို့ခေါ်ဆောင်ကာ အဓိကရုဏ်းဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားစဉ် ပါဝင်ပတ်သက်ခြင်း ရှိ/မရှိ ရိုက်နှက်၍ စစ်ဆေးမေးမြန်းခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။ ထို့နောက် ၎င်းအား ည ၁၂ ခွဲခန့်အချိန်တွင် ပြန်လည် လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခြင်း ခံခဲ့ရသောကြောင့် ၎င်းသည် ကျောအောင့်ကာ လမ်းကောင်းစွာမလျှောက်နိုင်၍ ဓာတ်မှန်ရိုက်၍ စစ်ဆေးခဲ့ရသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် သာကေတမြို့နယ် အမှတ် (၂) ရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် သုံးဦးအား ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း) မြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ရန် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

ကာယကံရှင် ဦးကိုကိုချစ်သည် နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် ယင်းရပ်ကွက်ရှိ လိုတရ ရွှေစံလှပေါက်စီမံခန့်ခွဲမှုတိုက်အနီး အဓိကရုဏ်းဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ယင်းမှန်တိုက်မှ ကလေးအလုပ်သမားများ၏ မိဘများအား ၎င်း၏နေအိမ်တွင် တည်းခိုခွင့်ပြုခဲ့သူဖြစ်သည်။

စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် နှင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တွင် တပ် နှင့် ဒေသခံများ မြေယာအငြင်းပွားမှုဖြစ်ပွား

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်ရှိ အရှေ့ရွာသစ်ကျေးရွာ နှင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်ရှိ ကျွဲနဖားကျေးရွာများမှ မြေယာများကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် တပ်မတော်သားများမှ ဝင်ရောက် ဖျက်ဆီးခဲ့သည်ဟု ဒေသခံ တောင်သူများမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် တပ်ဘက်မှ ကျူးကျော်မှုများဟုဆိုကာ ဝင်ရောက်ဖျက်ဆီးသောကြောင့် တောင်သူများစိုက်ပျိုးထားသည့် သီးနှံခင်းများပါသွားသည်ဟု စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၊ ရွာသစ်ကျေးရွာမှ တောင်သူ ဦးစိုးလွင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ရွာသစ်ကျေးရွာမှ မြေဧက ၁၂၇၆ ဧကတွင် လပခ (၃၀၂၆) လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးတပ် နှင့် တောင်သူ ၅၀ ကျော်ခန့် မြေယာပိုင်ဆိုင်မှု အငြင်းပွားနေကြခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၌လည်း အလားတူ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော် အမှတ် (၁၂၁) ထောက်ပံ့၊ ပို့ဆောင်ရေး တပ်ရင်းနှင့် မြေယာအငြင်းပွားမှုဖြစ်နေသည့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ ကျွဲနဖားကျေးရွာမှ မြေဧက ၇၀၀ ကို နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်နေ့ မနက် ၅ နာရီခွဲခန့်တွင် တပ်မတော်သားများ နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လာရောက် ရှင်းလင်းခဲ့ပြီး နေအိမ် နှစ်လုံးကို ဖြိုချခဲ့ကာ ခြစည်းရိုးခတ်ခဲ့သည့်အတွက် ဒေသခံတောင်သူများနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ

အရေးပါသည့်ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links

ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်မှ ရွာသား ခုနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်၊ DMG](#)

မြောက်ဦးမြို့နယ်တွင် ရွာသား တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

ကျောက်ဖြူတွင် ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဒေသခံတစ်ဦး သေဆုံးပြီး တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

ကျောက်ဖြူ စနဲ၌ ရေလုပ်သား ၄၂ ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်၊ သုံးဦးကို ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းထား

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်၊ နိရဉ္စရာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ဖမ်းဆီးမှုများ

တောင်ကုတ်မြို့နယ်တွင် မျက်နှာပုံးစွပ်လူတစ်စုမှ ရွာသား တစ်ဦးကို ရိုက်နှက်၍ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွား

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ DMG](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ Myanmar Now](#)

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များထံမှ လွတ်မြောက်မှုများ

ရက္ခိတပ်တော် (AA) မှ ဖမ်းဆီးထားသော ရသေ့တောင်မြို့မှ မြို့မိမြို့ဖ တစ်ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ရဲနှင့်စစ်တပ်ပူးပေါင်းအဖွဲ့မှ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင်ခိုလှုံနေသည့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံ
ထားရသော အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ဖမ်းဆီး

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)

တပ်မတော်ရေယာဉ်အား တိုက်ခိုက်ရာတွင် ပါဝင်သည်ဟု စွပ်စွဲခြင်းခံထားရသော ကျောက်ဖြူခရိုင်အတွင်းမှ ဒေသခံ
ရှစ်ဦးအနက် ခြောက်ဦး အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရ

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်၊ နိရဉ္စရာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၇ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၆ ရက်၊ DMG](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ DMG](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ DMG](#)

မြောင်းဘွေကျေးရွာအနီး မိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် ကွမ်းသီးခြံပိုင်ရှင် အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

တပ်မတော်၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်စေသည့် စာသားကို တစ်ဆင့်ပြန်လည်ဖြန့်ဝေ (Share) ခဲ့သည့်အတွက် ဝေါဒေသခံ
တစ်ဦးကို ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ VOM/မြန်မာ](#)

ဒေါင်းတို့မျိုးဆက် သံချပ်အဖွဲ့မှ ကိုဇေယျာလွင်ကို ထပ်မံတရားစွဲဆို
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်နေ့၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

တရားရင်ဆိုင်ရခြင်းများ

စစ်တွေမြို့မှ ဖမ်းဆီးခံကျောင်းသား လေးဦးကို တရားရုံးထုတ်ခြင်းမပြုဘဲ နောက်ထပ် ချုပ်မိန့် ၁၄ ရက်ယူ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

တပ်မတော်မှ ပုဒ်မ သုံးခုဖြင့် အမှုဖွင့်ထားသည့် အမျိုးသမီးကို နိုင်ငံတော်အကြည်ညိုပျက်စေမှုဖြင့် စွဲချက်တင်
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ Myanmar Now](#)

ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် စစ်ပွဲများရပ်တန့်ရန် စတစ်ကာကမ်ပိန်းပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ဗကသများအဖွဲ့ချုပ် ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ(၂) နှင့်
ပြည်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂ ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ တို့ကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၉ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့အာရှအသံ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ထောင်မှလွတ်မြောက်မှုများ

ရက္ခိတပြက္ခဒိန်ထုတ်ဝေမှုကြောင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော အမျိုးသား တစ်ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၃ ရက်၊ DMG](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ရက္ခိတပြက္ခဒိန် (AA)ကို လူပိုသည့် စွဲချက်ဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသော မြေပုံမြို့မှ
ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတစ်ဦး နှင့် အရပ်သား တစ်ဦးတို့ လွတ်မြောက်လာ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီး၊ အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည့် ဗန်းမော်မြို့မှ အလွတ်သတင်းထောက်လွတ်မြောက်
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ VOM/Burmese](#)

နိုင်ငံရေးနှင့်နိုင်ငံသားတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ်တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော ကံဖေကျေးရွာသား လေးဦးကို ပြန်လည် လွှတ်ပေး
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ဖယ်ခုံမြို့နယ်တွင် တပ်မတော်သားအချို့မှ အရပ်သားတစ်ဦးကို ထိုးကြိတ်
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

တောင်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်နီကျေးရွာအုပ်စုတွင် ကြိုတင်မဲပေးရာ၌ မိမိသဘောဆန္ဒအရ မဲမပေးခဲ့ရ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ BNI](#)

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ တာမိုးညဲမြို့တွင် ကြိုတင်မဲပေးသူများ ဖိအားပေးခြင်းခံခဲ့ရ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ ကျားဖောင်လုပ်သား ရှစ်ထောင်ကျော် မဲပေးခွင့်ဆုံးရှုံး
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၃ ရက်၊ မဇ္ဈိမ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခု၏ ၁၂ ရက်ကြာ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခြင်းကိုခံခဲ့ရသော ကျောက်ဖြူမြို့နယ် ဇိုင်ချောင်း ကျေးရွာမှ
ရွာသား ၁၅၀ ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၆ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ နိရဉ္စရာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်၊ DMG](#)

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သော စစ်တွေ ပလ္လင်ပြင်ကျေးရွာသား လေးဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၄ ရက်၊ DMG](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်တချို့တွင် တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအတွက် မဲပေးခွင့် ဆုံးရှုံးမှုများရှိနေ
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်၊ Shan News/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်၊ Shan News/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်၊ မဇ္ဈိမ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၁ ရက်၊ BNI](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၉ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

မြောက်ဦး၊ တိမ်ညိုစစ်ဘေးရှောင်စခန်းမှ ဆန်အိတ် ၅၀၀ ကျော်ကို တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုမှ ယူဆောင်သွား

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ ရက်၊ DMG](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ နိရဉ္စရာ](#)

AA ကို ရိက္ခာထောက်ပံ့သည့်သံသယဖြင့် မအီမြို့မှ ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူ နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီး စစ်ဆေးပြီးနောက် ပြန်လည် လွှတ်ပေး

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၂ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)

စစ်ကြောရေးအတွင်း ရိုက်နှက်ခံရမှုကြောင့် အမ်းဒေသခံတစ်ဦး ဆေးကုသမှုခံယူနေရ

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ နိရဉ္စရာ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်၊ DMG](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ နိရဉ္စရာ](#)

ရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက် အင်တာနက်ဆင်ဆာဖြတ်တောက်မှုများရှိနေ

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၇ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)

ကျောက်တော်ဒေသခံနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးထားသည်မှာ ရှစ်လခန့်ကြာပြီဖြစ်သော်လည်း မည်သည့်နေရာတွင် ထိန်းသိမ်းထား မှန်း မသိရှိရ

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ DMG/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်၊ DMG](#)

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ အရပ်သားတစ်ဦးကို သာဓကတရဲစခန်းသို့ ခေါ်ဆောင်ရိုက်နှက်စစ်ဆေးခဲ့

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၅ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် နှင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်တွင် တပ် နှင့် ဒေသခံများ မြေယာအငြင်းပွားမှုဖြစ်ပွား

- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၆ ရက်၊ VOM/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၇ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့အာရှအသံ/မြန်မာ](#)
- [၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ VOM/မြန်မာ](#)

ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်

- နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း
- တိတ်နိုင် အတွင်းရေးမှူး +၉၅(၀) ၉၄၂ ၈၀၂ ၃၈၂၈
- ဘိုကြည် တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး +၉၅(၀) ၉၄၂ ၅၃၀ ၈၈၄၀
- အောင်မျိုးကျော် ရန်ကုန်ရုံးတာဝန်ခံ +၉၅(၀) ၉၄၂ ၈၁၁ ၇၃၄၈